

2026. aasta maksumuudatused

2026. aastal kehtivad maksumäärad

- Ettevõtte tulumaks 22% (22/78).
- Füüsilise isiku tulumaks 22%.
- Ettevõtluskonto tulumaks 20%.
- Maksuvaba tulu 700 € kuus ja 8400 € aastas sõltumata inimese sissetuleku suurusest.
- Maksuvaba tulu pensionieas 776 € kuus ja 9312 € kalendriaastas

- Sotsiaalkindlustusmaksed:

- Tööandja kohustus: 33,8% (33% sotsiaalmaks ja 0,8% töötuskindlustusmaks).
- Töötaja kohustus (brutopalgast kinnipeetavad maksed):
1,6% töötuskindlustusmaks ja 2%, 4% või 6% kogumispension.

- Sotsiaalmaksu miinimumi aluseks olev kuumäär 886 €, st
- sotsiaalmaksu miinimumkohustus 292,38 €.

Käibemaksu standardmäär 24%, vähendatud määrad 13% ja 9%.

- Käibemaksukohustuslaseks registreerimise piirmäär 40 000 €.

2026. aasta maksumuudatused

◆ Tulumaks

- ◆ Alates 01.01.2026 kaotatakse ära niinimetatud maksuküür ja hakkab kehtima ühtne maksuvaba tulu 700 eurot kuus ehk 8400 eurot aastas.
 - ◆ Vanaduspensioniealiste maksuvaba tulu on 776 eurot kuus ehk 9312 eurot aastas.

2025. aasta tuludeklaratsioonil on maksustatavast tulust õigus maha arvata (esitatakse 2026. aastal):

- maksuvaba tulu 7848 eurot või
- vanaduspensionieas 9312 eurot;
- koolituskulusid ja annetusi 1200 eurot;
- täiendava kogumispensioni (III samba) sissemaksed kuni 15% ulatuses maksustatavast tulust, kuid mitte rohkem kui 6000 eurot aastas.

2026. aasta tuludeklaratsioonil on maksustatavast tulust õigus maha arvata (esitatakse 2027. aastal):

- maksuvaba tulu 8400 eurot või
- vanaduspensionieas 9312 eurot;
- koolituskulusid ja annetusi 1200 eurot;
- täiendava kogumispensioni (III samba) sissemaksed kuni 15% ulatuses maksustatavast tulust, kuid mitte rohkem kui 6000 eurot aastas.

Sotsiaalmaks

Alates 01.01.2026 kehtestatakse Tervisekassa poolt makstavatele ajutise töövõimetuse hüvitistele (ehk alates 9. haiguspäevast) päeva ülempiir 126,87 eurot.

Igaks kalendriaastaks kehtestatakse uus ülempiir.

Ülempiiri ei rakendata töövõimetushüvitisele, mida makstakse inimestele, kes on jäänud haigus- või hoolduslehele enne 2026. aasta algust.

- Olukorras, kus töötaja keskmine kalendripäeva tasu on suurem kehtestatud ülempiirist, on tööandjal lubatud ülempiiri rakendamise tõttu saamata jäänud summa hüvitada töötajale sotsiaalmaksuvabalt. Ülempiiri rakendamise tõttu saamata jäänud summa hüvitamise võimalus rakendub ka FIE-dele.

Ajutise töövõimetuse hüvitise ülempiir

Alates 01.01.2026 alanud uute ajutise töövõimetuse juhtumite hüvitamisel Tervisekassas kehtib haigus- ja hooldushüvitise maksmisel ühe kalendripäeva hüvitise ülempiir, millest suuremat summat ei hüvitata.

Igaks kalendriaastaks kehtestatakse uus ülempiir.

Ülempiiri ei rakendata, kui inimene on jäänud haigus- või hoolduslehele enne 01.01.2026 ja töövõimetusleht veel kestab.

Ülempiiri ei seata tööandja makstavale haigushüvitisele.

TVH ülempiir **ühes kalendrikuus** on üle-eelmise kalendriaasta Eesti keskmise sotsiaalmaksuga maksustatava tulu kahekordne suurus. **Ühe kalendripäeva** ülempiiri saamiseks jagatakse kalendrikuu ülempiiri suurus 30-ga.

Töövõimetushüvitise ülempiir ühes kalendripäevas **2026. aastal on 126,87 eurot**

Ajutise töövõimetuse hüvitise ülempiiri ei kohaldata:

- rasedale terviseseisundile vastava töö andmise haiguslehtedel, kui raseda töötingimusi on kohandatud ja Tervisekassa hüvitab palgavahe;
- pikaajalise haiguse ajal töötingimuste ajutise kergendamise haiguslehtedel, kui töötaja töötingimusi on kohandatud ja Tervisekassa hüvitab palgavahe;
- elundi või vereloome tüvirakkude annetuse tõttu väljastatud haiguslehtede korral.

Näide ülempiiri rakendamisest

Inimese kalendripäeva tulu MTA andmete alusel on 183 eurot;

haigushüvitise määr on 70% ehk 128,10 eurot;

MTA andmete alusel arvutatud kalendripäeva hüvitis 128,10 eurot on suurem hüvitise maksmise ülempiirist 126,87 eurot. Seega võtab Tervisekassa inimesele hüvitise maksmisel aluseks ühe kalendripäeva ülempiiri 126,87 eurot.

Koolituskulud

Koolituskulusid, kingitusi ja annetusi võib kokku tulust maha arvata kuni 1200 eurot.

1. oktoobril 2025 jõustus tulumaksuseaduse muudatus, millega laiendati koolituskulude loetelu.

Koolituskuludeks on dokumentaalselt tõendatud kulud, mis on tasutud õppimise või kasvatustöös osalemise eest:

- 1) riigi või kohaliku omavalitsuse haridusasutuses või avalik-õiguslikus ülikoolis, millel on asjaomase õppekava kohta tegevusluba, registreering Eesti hariduse infosüsteemis või õigus kõrgharidustaseme õpet läbi viia;
- 2) eralastehoius, eralasteaias ja erakoolis, millel on eelnimetatud tegevusluba ja registreering;
- 3) eelloetletutega samaväärses välismaa õppeasutuses;
- 4) eelloetletud õppeasutuste korraldatavatel tasulistel kursustel.

Vähenenud töövõimega inimene

Tööandja, kelle juures töötab vähenenud töövõimega töötaja, saab taotleda Eesti Töötukassalt sotsiaalmaksu soodustust. Riik maksab Töötukassa kaudu vähenenud töövõimega töötaja eest sotsiaalmaksu selleks kehtestatud kuumääralt 2026. aastal 886 eurolt 20% ehk 177,20 eurot. Tööandja maksab vähenenud töövõimega töötaja eest sotsiaalmaksu tasu osalt, mis ületab Töötukassa makstud sotsiaalmaksu arvutamise aluseks olevat kuumäära ehk 886 eurot. Tööandja vähendab sotsiaalmaksuga maksustatavat summat kuni 886 euro ulatuses TSD koodil 1070.

Aktsiisid

- Alates 01.01.2026 tõusevad tubakakatoodete ja alkoholi aktsiisimäärad 10%.

Alkoholi ja tubakatoodete aktsiisimäär tõuseb 5% nii 2027. kui ka 2028. aastal.

Maamaks

Alates 01.01.2026 saavad kohalikud omavalitsused iseseisvalt määrata maamaksu aastase tõusu piirmäära vahemikus 10–100%.

Eelnevalt kehtis ühetaoline üleriigiline piirmäär kuni 50% või 20 eurot, kui maksusumma 50% suurenemine oli väiksem kui 20 eurot.

Alates 1. jaanuarist 2026 jõustub
sotsiaalmaksuseaduse muudatus, mille
tulemusel hakatakse Töötukassa sotsiaalmaksu
osalt eraldama 4% vähenenud töövõimega töötaja
II sambasse.

Tänan!

04.02.2026.a.